

# Newton Chinese Language School

## 课程介绍 Course Description

课程名称 Course Name	围棋课 ( 初中级)
招生对象 Prospective Students	适合无基础或有一定基础的学生
教学内容 Teaching Content	<p>围棋起源于公元前 23 世纪的中国，是最复杂的、人工智能攻克的最后一个棋类游戏。围棋易学难精，不仅可以锻炼学生的逻辑思维能力，还可以提高小朋友的形象思维能力。</p> <p>本课程适合无基础或有一定基础的学生，旨在通过学习练习掌握围棋的基本技巧。课堂教授真眼和假眼的区别、打劫、基本定式、布局、手筋和局后数子判断胜负。以学生之间的对局为主，体会围空的能力。作业为死活题练习以锻炼学生杀棋和做活的本领。期末有小型比赛。</p> <p>Go/Weiqi class</p> <p>Go (Weiqi in Chinese and Baduk in Korean) is the most complex board game. It's the last board game that artificial intelligence beat top human players. The game was invented in <a href="#">China more</a> than 2,500 years ago. It's easy to learn but takes lifelong to master. Go trains not only logic thinking but also imaginal thinking.</p> <p>This course is for beginner or intermediate level player. I teach the rules of Go (include ko, real/fake eyes and end game counting), basic joseki, fuseki and tesuji. Students will play at the class and I will review the games. Homework will be life-and-death problems. There will be small tournament at the end of semester.</p>

# Newton Chinese Language School

## 课程介绍 Course Description

### 老师介绍:

卢珂老师为美国围棋协会 4 段，在 2007 年获得岩本薰赛第 15 名，为美国队最好名次；2008 年首届纽约公开赛 A 组冠军；2009 年北美大师赛第 29 名；2011 年美国强手公开赛第 15 名，获第四届波士顿公开赛公开组第三名；2012 年入选第二届世界智力运动会美国队阵容，获 ACGA 春季公开赛公开组冠军；OGS 网三次非即时围棋冠军，DGS 阶梯赛排名最高第三。卢老师在牛顿中文学校、莱星文化中心和 Brookline 中文学校等教授围棋十几年。被提名美国围棋协会优秀教师，主办过四届波士顿公开赛，四届 GBCCA 青少年围棋赛、举办五届波士顿青少年围棋赛。2020 年 7-10 月带领波士顿青少年队夺得香道杯国际青少年围棋赛团体冠军。另外我还是中文维基百科围棋方面唯一一个拓荒特别贡献奖获得者。曾经培养的学生被哈佛、MIT 和斯坦福等名校录取。

### Ke Lu

AGA (American Go Association) 4 dan. Won division A of New York Go Open in 2008. Ranked 29 in 2009 North American Ing Masters. Ranked 15 in 2011 USA Strong Players Open. Ranked third place in open section of the 4th Boston Go Open. Won open section of 2012 ACGA Spring Go Open. I was qualified as member of team USA for the 2nd World Mind Sports Games in 2012. Won Honinbo and Kuksu titles at Online Go Server (3 times total). Ranked the 3rd place in ladder tournament of Dragon Go Server. Taught Go at Newton Chinese School, New Legacy Cultural Center and Brookline Chinese School over ten years. Was nominated as best American Go teacher candidate. Organized GBCCA youth Go tournaments four times and Boston youth Go tournament 5 times. In 2020, I led team Boston won champion at Xiamen Kōdō International Youth Tournament. I am the captain of team Boston in Pandanet-AGA City League since 2013